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Protokół Nr LXII/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 28 lutego 2024 r. 
 
Obrady rozpoczęto 28 lutego 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:21 tego samego 
dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.  
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Magdalena Herman 
4. Marek Kotula 
5. Piotr Kuczera 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10. Krzysztof Rduch 
11. Elżbieta Skorupa 
12. Wioleta Szotek 
13. Ewa Wawrzyczny 
14. Beata Wieszołek 

Nieobecny był radny Roman Goik. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  Poinformował również, że 
obrady są nagrywane i transmitowane online.  
Przewodniczący powitał Radnych, Wójta, Z-cę Wójta, Skarbnik i Sekretarz Gminy, Sołtysów 
oraz pracownicy urzędu. Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu.  
Obrady były transmitowane na żywo: https://www.youtube.com/watch?v=B-xVkaihEgg 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Proponowany porządek obrad Radni otrzymali w materiałach. Nie było wniosków o zmianę 
porządku. Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 25 stycznia 2024 r. 
5. Sprawozdania z prac komisji. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 
lata 2024 – 2031, 

− b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 

− c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację zadania 
"Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2024-2027 - rok 
2024", 
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− d/ zasad i trybu udzielania dotacji dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy 
Mszana z zakresu ochrony środowiska na wymianę urządzeń grzewczych, 

− e/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024, 

− f/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu.. 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie obrad. 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu. 

Pkt. 4. Przyj ęcie protokołu z sesji 
Do protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dnia 25 stycznia 2024 r. nie było uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy z dn. 25 stycznia 2024 r. 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Sprawozdania z prac Komisji zło żyli: 
− Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Pani Beata Wieszołek  ze 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw 
Społecznych w dniu 26 lutego 2024 r.: 

Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego.  
Omawiano również zasady udzielania dotacji dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy 
Mszana z zakresu ochrony środowiska na wymianę urządzeń grzewczych. Komisje 
pozytywnie zaopiniowały zmianę zapisu w Regulaminie, że poprzez "budynek mieszkalny – 
rozumie się budynek mieszkalny, w którym nie jest prowadzona działalność gospodarcza”. 
Pozytywnie zaopiniowano również wysokość planowanych dotacji. Są one wyższe niż w 
latach ubiegłych, ponieważ nastąpił ogólny wzrost cen towarów i usług. Dodano również 
możliwość dotowania do pompy ciepła. 
Dalej Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 
2024, a także pozostałe projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Do sprawozdania nie było pytań. 

Pkt. 6. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 
lata 2024 – 2031, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br.  
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
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− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera, w sprawie przedsięwzięcia pn. „Rewitalizacja centrum Gogołowej” - 
w wydatkach majątkowych ustalono limit na 2024 r. w kwocie 6.217.282,00 zł. Kwota w 
przetargu wyniosła 6.117.000 zł. A więc jest różnica 100.000 zł. Z czego wynika? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta – w kwocie przetargowej nie są uwzględnione koszty 
nadzorów inwestorskich, które również Gmina będzie musiała ponieść. Dlatego zostały 
zabezpieczone dodatkowe środki. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2024 – 2031, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/420/2024 została podjęta. 
 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br.  
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Nie było pytań do projektu. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/421/2024 została podjęta. 

 

• c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację zadania 
"Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2024-2027 - rok 
2024", 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br.  
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację zadania "Program 
Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2024-2027 - rok 2024", 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/422/2024 została podjęta. 

 

• d/ zasad i trybu udzielania dotacji dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy 
Mszana z zakresu ochrony środowiska na wymianę urządzeń grzewczych, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały z poprawką przegłosowaną na komisji 
Radni otrzymali w materiałach. Był on omawiany i opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br. Opinie do 
projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady podał, że projekt podlegał także konsultacjom z organizacjami 
pozarządowymi. Nie wpłynęły uwagi.  
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera poprosił Kierownik Dorotę Rajszys o wyjaśnienie zapisów 
dotyczących możliwości dofinansowania do wymiany starych kotłów na kotły węglowe 5 
klasy z automatycznym załadunkiem paliwa. 

• Kierownik Referatu GKiFZ Pani D. Rajszys wyjaśniła, że Program Ograniczenia Niskiej 
Emisji dla Gminy Mszana został przez Radę Gminy podjęty w ubiegłym roku. Obejmuje on 
lata 2024-2027. Według zapotrzebowania mieszkańców, określonego na podstawie 
przeprowadzonych ankiet, do Programu wprowadzono szeroki wachlarz urządzeń 
grzewczych,  w tym również kotłów węglowych 5 klasy. Obecnie procedowany Regulamin 
określający zasady udzielania dotacji również jest bardzo szeroki, aby nie zamykać drogi 
do różnych możliwości dotowania. To, na co są udzielane dotacje, jest jednak 
uzależnione od środków, jakie gmina może aktualnie pozyskać i zasad, na jakich takie 
środki są udzielane ze źródeł zewnętrznych, w tym przypadku z WOFŚiGW. Mówi o tym 
konkretnie ust. 1 § 2. Regulaminu: „Program przewiduje dofinansowanie do pokrycia 
części kosztów wymiany starych źródeł ciepła, w budynkach mieszkalnych oddanych do 



 5 

użytkowania, pod warunkiem posiadania środków własnych na ten cel w budżecie Gminy, 
bądź otrzymania przez Gminę na ten cel dofinansowania z WFOŚiGW w Katowicach lub 
innego źródła pozabudżetowego”. W związku z tym, że na dotacje w tym roku Gmina 
ubiega się o pożyczkę z WFOŚiGW, nie będzie możliwe z tych środków udzielanie 
dofinansowania na wymianę starych kotłów na piece węglowe, nawet 5 klasy. Natomiast 
zarówno PONE, jak i Regulamin obejmuje wszystkie rodzaje inwestycji, oczekiwane przez 
mieszkańców. Być może w przyszłości pojawi się możliwość pozyskania środków także na 
wymianę „węgiel na węgiel”. W takiej sytuacji nie trzeba będzie zmieniać Regulaminu. 

• Radny P. Kuczera podsumował, że ze środków pozyskanych z WFOŚiGW mogą starać się 
tylko o wymianę starego źródła ogrzewania na nowy piec gazowy, na pellet lub na pompę 
ciepła. A jeśli są środki własne z budżetu gminy, to można iść w tym kierunku, aby 
wymienić stary kocioł węglowy na kocioł węglowy 5 klasy. 

• Pani Kierownik potwierdziła. 
Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zasad i trybu udzielania dotacji dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy Mszana z 
zakresu ochrony środowiska na wymianę urządzeń grzewczych, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/423/2024 została podjęta. 
 

• e/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Był on 
omawiany i opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br. Opinie do projektu przedstawili przewodniczący 
tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady podał, że projekt Programu został również pozytywnie zaopiniowany 
przez powiatowego lekarza weterynarii oraz koła łowieckie działające na terenie Gminy 
Mszana. Był również przekazany organizacjom społecznym, których statutowym celem jest 
ochrona zwierząt oraz poddany konsultacjom społecznym. Nie wpłynęły uwagi. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2024, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/424/2024 została podjęta. 
 

• f/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 26 lutego br.  
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu,  
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXII/425/2024 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i przeszedł do 
kolejnego.  

Pkt. 7. Sprawozdanie Wójta z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym  
Informacja Wójta o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 
3 do protokołu.  
Informacja z odbytych przez Wójta spotkań i działań w okresie od  26.01.2024 r. do 28 lutego 
2024 r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

• Pan Radny Kuczera – czego dotyczyło spotkanie z prezesem Płomienia Połomia i 
dyrektorem GOS? 

• Pan Wójt odpowiedział – spotkanie dotyczyło planów złożenia wniosku w ramach 
konkursu „Inicjatywa sołecka”, z którego gmina rozważała pozyskanie dofinansowania do 
planowanej budowy oświetlenia boiska sportowego w Połomi. Jednym z wymogów 
konkursu był jednak brak pobierania opłat przez klub w okresie trwania projektu. 
Spotkanie z prezesem klubu i dyrektorem Ośrodka Sportu dotyczyło dochodów z 
działalności klubu, głównie ze sprzedaży biletów i ewentualnej rezygnacji z nich. Po 
analizie podjęto wspólną decyzję odstąpienia od pomysłu zgłaszania tego zadania do 
„Inicjatywy Sołeckiej”, bo choć samorząd zyskałby jakieś dodatkowe środki do tego 
zadania, to w dłuższej perspektywie dla klubu mogłoby to nie być korzystne.  A gmina 
chce działać dla dobra klubów. 
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• Na pytanie Radnego, czy w związku z tym to zadanie, które miało być realizowane z 
Funduszu Sołeckiego nie będzie wykonane, Pan Wójt odpowiedział – będzie, ale bez 
dodatkowego dofinansowania, które ewentualnie można by pozyskać z „Inicjatywy 
Sołeckiej”. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czego dotyczyło spotkanie z panem Klapuchem, Pan 
Wójt odpowiedział, że dotyczyło kończenia inwestycji wokół urzędu i zakończenia przez 
przedsiębiorcę remontu górnego parkingu, który jest finansowany przez niego. 
Rozmawiano również o planach właściciela na  rozwijanie swojej działalności w 
przyszłości, być może utworzenie przez niego restauracji i budowę kolejnych parkingów. 

• Radny P. Kuczera zauważył, że inwestycja w górnej części, czyli przy sklepie, jest tylko 
częściowo prowadzona przez Pana Klapucha, to znaczy musi tam tylko położyć kostkę, bo 
prace niwelacyjne wykonała Gmina.  

• Wójt odpowiedział, że część inwestycji, za którą odpowiada Gmina, to dolny parking wraz 
z murkami oporowymi. Górny parking realizuje właściciel sklepu. Gmina ponosiła koszty 
za dolną część parkingu wraz z wjazdem. A reszta jest finansowana przez Pana Klapucha. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o temat spotkania z przedstawicielami 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wodzisławiu, Pan Wójt odpowiedział – 
Prezesi złożyli wizytę w Urzędzie Gminy w związku z  zeszłorocznymi obchodami 
jubileuszu 50-lecia gminy, na których nie mogli być obecni. Dlatego teraz przekazali 
pamiątkowy upominek - makietę z zaznaczoną infrastrukturą wodociągową na terenie 
gminy. Przy okazji rozmawiano również o pracach prowadzonych aktualnie w Połomi w 
ramach inwestycji modernizacji sieci wodociągowej – w ramach tego zadania zostało 
jeszcze do położenia około 2 km nowej sieci w sołectwie. Stan starej był już bardzo zły, 
mieszkańcy skarżyli się na ciśnienie wody i jej jakość. Były tam stare, żeliwne rurociągi. W 
ramach inwestycji są wymieniane na nowocześniejsze. Połowa jest zrobiona, połowa 
przed nami. Zadanie jest finansowane ze środków z Funduszu Polski Ład, które pozyskało 
PWiK. 

Więcej pytań do sprawozdań nie było. 

Pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania 
Przewodniczący poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy: 

− Wpłynęło do wiadomości Rady Gminy pismo Prezesa Sądu Rejonowego w 
Wodzisławiu Śląskim dotyczące wykonywania prac społecznych przez nieletnich. 
Przewodniczący odczytał pismo oraz odpowiedź, którą w tej sprawie została wysłana 
do sądu z Urzędu Gminy. 

 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radna Magdalena Herman zawnioskowała o ponowne złożenie pisma do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w sprawie poprawy bezpieczeństwa na obydwu skrzyżowaniach na ul. 
Wolności w Połomi. Zwłaszcza na skrzyżowaniu z ul. Wiejską w Gogołowej należałoby 
wykonać dodatkowe oznakowania, aby zwiększyć bezpieczeństwo w tym miejscu. 
Ostatnio bardzo często dochodzi tam do wypadków. Zawnioskowała także o dalsze 
czyszczenie rowów i poboczy na tej ulicy. Zgłosiła również prośbę mieszkańców ul. 
Podgórnej o wyczyszczenie korytek, które znów są zapchane i zalewa teren.  
Następnie Radna zwróciła uwagę, że na odnodze ul. Wolności, gdzie został położony 
nowy asfalt, zaczyna się ruch dużych samochodów ciężarowych, dojeżdżają 
prawdopodobnie do nowej budowy domu. Istnieje obawa, że nowa nawierzchnia 
zostanie szybko zniszczona. Należy się zastanowić nad postawieniem tam znaku 
ograniczającego tonaż.   
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• Pan Wójt w sprawie skrzyżowania ul. Wolności z Wiejską i Szkolną odpowiedział , że 
kolejny raz Gmina będzie interweniować w ZDW o poprawę bezpieczeństwa na tym 
skrzyżowaniu. W temacie bezpieczeństwa na drogach i newralgicznych punktów na 
terenie gminy były również prowadzone rozmowy z komendantem Policji. Sprawy 
czyszczenia również zostaną poruszone z zarządcami tych dróg. W sprawie ruchu ciężkich 
samochodów na nowo wyremontowanej odnodze ul. Wolności Wójt również miał w dniu 
dzisiejszym interwencję telefoniczną mieszkańca. Na miejsce został wysłany pracownik w 
celu przeprowadzenia wstępnych oględzin. 

• Kierownik D. Rajszys przekazała, że pracownik wykonał dokumentację zdjęciową, 
prowadzona tam jest budowa domu jednorodzinnego, jeżdżą tam ciężarówki dowożące 
materiał budowlany. Samochody wyjeżdżając z drogi gruntowej na asfaltową 
zanieczyszczają ją ziemią, na chwilę obecną brak śladów typowych uszkodzeń, są 
natomiast znaczne zabrudzenia. Urząd będzie interweniował w tej sprawie u właściciela 
budowy. 

• Szerzej w temacie stawiania dodatkowego oznakowania, Pan Wójt zwrócił uwagę, że 
nawet na drogach, których gmina jest administratorem, na postawienie znaku 
ograniczającego tonaż lub prędkość, czy też progu zwalniającego, konieczne jest 
przygotowanie projektu organizacji ruchu, który musi zaakceptować Wydział Komunikacji 
Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śl. Dopiero na tej podstawie gmina może 
wprowadzać nowe znaki pionowe lub poziome. Nie zawsze Starostwo Powiatowe wyraża 
zgodę na zastosowanie znaków ograniczających tonaż, gdyż wówczas żaden samochód 
powyżej 3,5 tony nie dojedzie do posesji, co ogranicza np. dowóz węgla, czy ruch 
śmieciarek. Jest to kolejny problem przy tak gęstej zabudowie, jaka jest w naszej gminie.  
Z drugiej strony gmina sukcesywnie poprawia stan dróg, dba o nie, z drugiej nie chce 
blokować nikomu dojazdu. W tym konkretnym temacie będą prowadzone rozmowy z 
właścicielem posesji. 

• Radna Ewa Wawrzyczny ponowiła prośbę z zeszłego roku o wyczyszczenie odcinka wokół 
rzeki Mszanki w okolicach mostku. Gromadzą się tam dziki, mieszkańcy się boją. 
Poprosiła o wysłanie pisma do zarządcy o ponowne wyczyszczenie. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że takie pismo zostanie złożone do Wód Polskich.  

• Radny Piotr Kuczera w temacie niebezpiecznych skrzyżowań w Połomi zwrócił uwagę, że 
dla niego i dla mieszkańców jest niezrozumiały opór zarządców tych dróg przez budową 
tam sygnalizacji świetlnej, bo na rondo chyba nie ma miejsca. Wydawało się, że 
dodatkowe oznakowanie na ul. Podgórnej rozwiąże problem przynajmniej tego 
skrzyżowania, ale tak się nie stało, wciąż zdarzają się tam wypadki. Sygnalizacja świetlna 
na pewno zwiększyłaby bezpieczeństwo. Dodał, że na ul. Pszczyńskiej w Jastrzębiu, w 
kierunku kopalni Zofiówka, na krótkim odcinku drogi w trzech miejscach jest sygnalizacja. 
A u nas ZDW ma opory przed budową sygnalizacji. 

• Wójt odpowiedział – Gmina spróbuje ponownie porozmawiać z ZDW. Były już prośby o 
budowę tam sygnalizacji, na skrzyżowaniach tych odbyło się kilka wizji, również z 
udziałem policji. Wprowadzono tam wiele rozwiązań, które według pracowników ZDW 
powinny ograniczyć problem. Niestety, wypadki i kolizje zdarzają się tam nadal. Wójt 
powiedział, że sam się zastanawia, co wpływa na to, że uczestnicy ruchu nie zauważają 
znaków, które są tam bardzo widoczne, zarówno poziome, jak i pionowe. Nie ma tam 
zadrzewień, jedyne ograniczenie widoczności mogą powodować domy. Sygnalizacja 
byłaby dobrym rozwiązaniem. Dlatego będą prowadzone rozmowy z ZDW, aby rozważyli 
ten temat. 

• Radna Wioleta Szotek zadała pytanie o swój wniosek pisemny, który złożyła w sprawie 
budowy progów zwalniających na ul. Cichej w Gogołowej. Czy jest jakaś szansa na 
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wybudowanie ich? Mieszkańcy wyrazili pisemną zgodę, że progi nie będą im 
przeszkadzać.  

• Odpowiedzi udzieliła Pani kierownik D. Rajszys - wniosek wpłynął do Referatu, w 
przyszłym tygodniu będzie wykonany objazd w terenie. Jak już zostało powiedziane, 
każda zmiana organizacji ruchu wymaga przygotowania projektu i uzyskania jego 
zatwierdzenia przez Wydział Komunikacji starostwa. Trzeba też będzie mieć na uwadze 
przepisu, które normują, gdzie progi mogą być montowane. Będzie to rozpatrywane po 
wizji w terenie. 

•  Radna W. Szotek poprosiła, aby podczas objazdu przeanalizować też prośbę 
mieszkańców ulicy Cichej o postawienie lustra, które ułatwi wyjazd z tej drogi. Temat był 
już zgłaszany, ale wówczas krzewy nie były tak wysokie, jak obecnie.  Teraz problem z 
wyjazdem jest większy. 

• Radna E. Wawrzyczny przypomniała, że ustawienia lustra mieszkańcy oczekują też przy 
wyjeździe z łącznika ul. Mickiewicza i 1 Maja obok posesji p. Szczepanik. 

• W tym temacie Kierownik D. Rajszys zwróciła uwagę, że ul. 1 maja jest drogą powiatową i  
tu organizację ruchu powinien wykonać PZD. Gmina skontaktuje się z zarządcą drogi, jak 
zapatruje się na tę sprawę.  

Więcej głosów nie było. 

Pkt. 9. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady LXII sesji Rady Gminy Mszana. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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